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U Varaždinskim Toplicama danas je održana završna konferencija projekta energetske 

obnove Specijalne bolnice za medicinsku rehabilitaciju, najvećeg projekt energetske 

obnove u Hrvatskoj.

Projekt je financiran je sredstvima Europskog fonda za regionalni razvoj, Operativni 

program Konkurentnost i kohezija, Prioritetna os 4. – Promicanje energetske učinkovitosti i

obnovljivih izvora energije, a riječ je o ulaganju vrijednosti 98,8 milijuna kuna. Ukupna 

ugovorena vrijednost projekta iz Ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava je 

73.479.550,52 kune s PDV-om, dok je vrijednost prihvatljivih troškova projekta 

68.539.437,14 kuna, od čega bespovratna EU sredstva iznose 37.808.597,92 kune ili 55 

posto.

Zahvaljujući energetskoj obnovi ostvarit će se značajne uštede na potrošnji energenata pa 

će tako smanjenje godišnje potrošnje primarne energije iznositi 59,66 posto u odnosu na 

godišnju potrošnju primarne energije prije provedbe mjera energetske obnove, a uz to će 



se smanjiti emisija CO2 za 58,44 posto. Zgrada je iz energetskog razreda E prešla u 

energetski razred A+.

Okupljenima se obratio pomoćnik ministra prostornog uređenja, graditeljstva i državne 

imovine Milan Rezo.

-Na području Republike Hrvatske ukupno je raspisano i potpisano 550 ugovora ukupne 

vrijednosti 2,35 milijardi kuna, od toga 1,14 milijardi kuna nepovratnih sredstava. Među tim 

projektima je i ovaj velebni projekt u Varaždinskim Toplicama koji je svima nama laicima 

promijenio značajno vizuru one građevine koja je iz 60-ih, odnosno 70-ih godina, kao 

arhitektonsko rješenje iz tog doba, plijenila pozornost svakako. Danas vidimo novu vizuru 

koja je svjetlija i otvara novu budućnost za Varaždinske Toplice, Varaždinsku županiju i 

cijelu Republiku Hrvatsku jer znamo da se u ovoj bolnici liječe svi pacijenti s područja RH –

kazao je Rezo.

Da je riječ o doista ogromnom zahvatu, istaknuo je zamjenik ravnatelja Specijalne bolnice 

Minerva Damir Mihalić.

-Uspješno smo dovršili projekt energetske obnove našeg najvećeg smještajnog objekta, 

bivšeg hotelskog kompleksa Minerva, koja je izgrađena 1981., a građevinska bruto 

površina samog objekta je 31.580 metara kvadratnih. Unutar energetske obnove 

kompletno su obnovljeni svi prostori izvana i iznutra. Gdje god smo pipnuli, svugdje nas je 

dočekalo neko iznenađenje, tako da smo mi danas dobili jedan funkcionalni hotelski objekt

koji uz još djelomična ulaganja može biti na razini 5 zvjezdica, što je razina visokog 

komfora kad govorimo o bolnicama – kazao je.

Mihalić je naglasio i da je za realizaciju projekta10 milijuna kuna dobiveno iz Fonda 

Ministarstva regionalnog razvoja, 35 milijuna je iz HABOR-a, 20 milijuna je vlastitih 

sredstava koja su uložena putem zaduženja kod Zagrebačke banke, a oko 5,3 milijuna je 

iz decentraliziranih sredstava

Energetska obnova Specijalne bolnice za medicinsku rehabilitaciju počela je krajem 2017.,

a upravo počinje i izgradnja spinalnog centra, najskupljeg, potpuno novog objekta, čime će

se ukupna vrijednost zahvata u Varaždinskim Toplicama popeti na čak 260 milijuna kuna, 

rekao je varaždinski župan Radimir Čačić.

-To su naše najveće terme i jedne od najstarijih u Europi i one to definitivno zaslužuju. 

Ovaj projekt je obnovio 400, a nastavit će se i dalje raditi, od 900 ležajeva koliko imamo u 



ponudi. Sljedećih nekoliko godina namjeravamo sve što je u ponudi dići na 4+. To će biti 

fantastična ponuda i u smislu rehabilitacije i zdravstva, ali i u smislu turizma i zdravstvenog

turizma i healthy ageinga – rekao je Čačić. 

Završnoj je konferenciji nazočila i Alenka Košiša Čičin-Šain, zamjenica direktora Fonda za 

zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost koja je istaknula da je nakon Grada Zagreba 

Varaždinska županija druga u nizu, odnosno prva od ostalih županija, po svim energetskim

obnovama javnih zgrada. 

-Do sada su ukupno obnovljene 44 javne zgrade od ukupno 550 zgrada u cijeloj Hrvatskoj,

znači 15 posto energetski obnovljenih zgrada upravo je u Varaždinskoj županiji. Ovo je 

hvalevrijedna velika investicija, ali trebamo se fokusirati na to da je pred nama nova 

financijska omotnica. Trebamo surađivati i dalje i Fond je spreman pratiti i sve ostale vaše 

projekte – zaključila je.








